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SLOVO STAROSTY

foto: Ota Dračka

SVS OPRAVUJE 90 LET STARÝ VODOVOD

Severočeská vodárenská společnost vnitřního průměru 125 mm je zásobním řa-
(SVS) zahájila na Děčínsku další z letošních dem z vodojemu Cihelní. Ulicí Pod Tábors-
plánovaných investičních akcí – rekonstruk- kým vrchem vedou dva vodovody: přívodní 
ci 91 let starého vodovodu a nevyhovující řad z Habartic z oceli vnitřního průměru 150 
kanalizace v Benešově nad Ploučnicí, v uli- mm a ocelový výtlačný řad vnitřního prů-
cích Cihelní a Pod Táborským vrchem. měru 80 mm z vodojemu Cihelní, určený k 

Ing. Bronislav Špičák, generální ředitel zásobování lokality Táborský vrch. Všechny 
Severočeské vodárenské společnosti, uvá- tyto řady pocházejí z roku 1925 a dnes jsou 
dí: „Obnova majetku je trvale v centru naše- ve špatném technickém stavu – značně in-
ho zájmu. Z letošní částky na investice 1,27 krustované. Kanalizace v obou ulicích je z 
miliardy korun dáváme téměř 80 %, tj. 992 potrubí z kameniny vnitřního průměru 500 
milionů korun, právě na obnovu vodohos- a 300 mm a z betonu vnitřního průměru 300 
podářského majetku společnosti. Naše lini- mm. Stoky pocházejí z let 1974 a 1989. 
ové stavby, kanalizace a vodovody, jsou totiž Některé úseky stok jsou ve špatném tech-
i dnes – po řadě let masivních investic – stá- nickém stavu, jak ukázala kamerová pro-
le ještě z 60 % za svou životností. V rámci na- hlídka (praskliny, prorostlé kořeny, netěsné 
ší zahájené investiční akce v Benešově nad spoje a deformace), a proto SVS rozhodla o 
Ploučnicí bude v dané lokalitě zrekonstru- jejich souběžné rekonstrukci s vodovodem. 
ován přes 90 let starý vodovod, na který je Vodovod a kanalizace jsou vedeny v místní 
připojeno cca 55 obyvatel, a některé poško- asfaltové komunikaci, v komunikaci ze sil-
zené úseky souběžně vedené kanalizace.“ ničních panelů, v zatravněném a štěrkovém 

Více o stavbě: povrchu.
Stávající vodovod v Cihelní ulici z litiny Pokračování na str. ...

Se začátkem prázdnin a časů 
letních dovolených začíná pro město 
každý rok období, kdy se dá využít 2 mě-
síců volna pro nejrůznější omezení pro 
nezbytné opravy či investice. A letošek 
bude v tomto ohledu opravdu “bohatý”. 
Čekají nás další dvě velké městské inves-
tice do školských zařízení a jedna silnič-
ní. Tou první je druhá etapa rekonstruk-
ce záchodků na základní škole, nových 
toalet se tak dočkají i chlapci. Druhou a 
větší školskou investicí je rekonstrukce 
vodovodů a kanalizací v objektu ma-
teřské školy. Zdejší rozvody byly rovněž v 
havarijním stavu a investice byla více 
než nutná, o hygienických parametrech 
nemluvě. Člověk si někdy pokládá otáz-
ku, proč jsme některé věci nechali zajít 
až tak daleko… Obě dvě zakázky realizu-
je firma Hantych z Markvartic, která 
uspěla ve výběrových řízeních. Rekon-
strukci školky jsme zahrnuli jako první 
etapu velké investice, na kterou jsme 
požádali o dotaci z evropských struktu-
rálních fondů. Pokud získáme dotaci, 
která by měla být 90%, tak by příští rok 
mělo dojít k přistavění patra v budově 
nad ordinací a zřízení nové třídy pro 
děti. Toto se dozvíme v říjnu. Aby toho 
nebylo málo, tak v současné době pro-
bíhá rekonstrukce vodovodu a kanaliza-
ce v ulicích Cihelní a Pod Táborským 
vrchem. Tato “dvojstavba” v sobě zahr-
nuje “vodáckou” část, kdy Severočeská 
vodárenská společnost vymění zchátra-
lý vodovod a kanalizaci v těchto dvou 
ulicích a město plynule naváže s úpra-
vou povrchů v této oblasti. Všechny akce 
jsou naprojektovány i nasmlouvány tak, 
aby doba omezení občanů našeho 
města byla nulová či co nejmenší. Ale 
znáte to… Murphyho zákony raději při-
volávat nebudu. Přeji Vám všem poho-
dové léto.

Filip Ušák
starosta města
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termální koupaliště

Pokračování ze str. 1... zahájena předáním staveniště 11. května 
Pro rekonstrukci vodovodu se použije 2016. Stavební práce mají být podle schvá-

potrubí z vysokohustotního polyetylénu leného harmonogramu dokončeny do 31. 
vnitřního průměru 90 mm v délce 377,32 srpna 2016. Stavba SVS bude provedena v 
metrů a vnitřního průměru 160 mm v délce koordinaci s městem, které v uvedené 
346,71 metrů. Pro kanalizaci bude použito lokalitě plánuje obnovu komunikace, vý-
potrubí z kameniny vnitřního průměru 300 stavbu chodníků a přechodu pro chodce.
mm v délce 308,79 metrů. Součástí stavby Je to jedna ze staveb z oblasti obnovy 
je přepojení všech 15 stávajících domovních majetku pro okres Děčín, kde SVS pro rok 
vodovodních přípojek, 9 domovních kanali- 2016 naplánovala celkem 18 staveb k ob-
začních přípojek, 2 přípojek uličních vpustí a nově majetku i strategických (vyvolaných 
rekonstrukce 12 revizních kanalizačních ša- legislativou), a to o celkovém objemu inves-
chet na trase. Stavba bude realizována v tic 168,6 milionů korun bez DPH. 
otevřeném paženém výkopu. Závěrem bu-
de provedena obnova povrchů v rozsahu Mgr. Jiří Hladík
dotčeném stavbou. Tiskový mluvčí

Investorem stavby je SVS. Stavba byla Severočeská vodárenská společnost a. s.

SVS OPRAVUJE 90 LET STARÝ VODOVOD

Benešovský starosta Filip Ušák podepsal společně se starostou Heidenau Jürgenem 
Opitzem žádost o dotaci na další společný projekt financovaný Euroregionem 
Elbe/Labe s názvem "Spolupráce přes hranice spojuje". Cílem projektu je podpoření 
cestovního ruchu mezi našimi městy. Měly by díky němu vzniknout společné tištěné i 
interaktivní materiály a uskutečnit se i společné akce obou měst. Vedle spolupráce 
škol a seniorů v rámci jiných podobných projektů se jedná o další přeshraniční projekt 
s naším partnerským městem. 

MĚSTA ŽÁDAJÍ O FINANCE NA SPOLEČNÝ PROJEKT
Provozní doba:

PO - PÁ: 13 - 19 hod.
SO - NE: 9 - 19 hod. 

Ceník pro letní sezónu:
dospělí     50 Kč

děti (7-18 let) 25 Kč
děti do 6 let zdarma

důchodci 20 Kč
invalidé (po předložení průkazu) zdarma

Koupání po 18. hodině 
dospělí 20 Kč

děti 10 Kč

Permanentky (10 vstupů)
dospělí 350 Kč

děti (do 18 let) 150 Kč

červenec, srpen
PO - NE: 9 - 20 hod.

září

Správce
Věra Dortová a Miroslav Dort

tel. 775 558 249 (pouze červen až září)

ze zásahů sdh

Dne 31. 5. 2016 vyjíždí jednotka s tech-
nikou CAS 20 1 +5 do Benešova nad Plouč-
nicí  Sídliště  na technickou pomoc čerpání 
vody.

Dne 2. 6. 2016 vyjíždí jednotka s tech-
nikou CAS 20 1+4 a CAS 32 1+1 společně s 
HZS Děčín a PČR  požáru osobního auto-
mobilu do obce Dobrná.

Dne 26. 6. 2016 vyjíždí jednotka s tech-
nikou CAS 20 1+4 do obce Heřmanov na 
technickou pomoc k  odstranění popada-
ných stromů zasahujících do elektrického 
vedení.

Dne ve 27.6.2016 vyjíždí jednotka s 
technikou CAS 20 1+5 na žádost PČR do Be-
nešova nad Ploučnicí na technickou pomoc .
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sdh: červenMĚSTO ČEKAJÍ OPRAVY ZA NĚKOLIK MILIONŮ
Město Benešov nad Ploučnicí zainves- munikace v ulicích Cihelní a Pod Táborským 

tuje do svého majetku. V průběhu nejbliž- vrchem, kde v současné době probíhá re-
ších měsíců vloží do jeho oprav hned několik konstrukce vodovodu a kanalizace. Spolkne 
milionů. Opravovat se budou nejen komuni- téměř 2,5 milionu korun. Třetí největší in-
kace a chodníky, ale dojde také k výměnám vesticí bude II. etapa opravy sociálních zaří-
oken a dveří na městských bytových do- zení (tentokrát pro chlapce) v budově zá-
mech, opravám střech nebo výměnám zdra- kladní školy 1. stupně. Zde se bude na finan-
votních instalací v základní i mateřské škole. cování podílet Ústecký kraj. 
Investice se budou pohybovat na úrovni cca Dalšími místy, která se dočkají investic, 
8 milionům korun. bude například objekt č. p. 560 v Bezručově 

Nejnákladnější záležitostí bude výměna ulici a objekt č. p. 95 v Krátké ulici, kde dojde 
střešní krytiny v objektu č. p. 409 Sokolský k výměně dveří a oken. Město se bude vě-
vrch za 3 miliony korun. K ní bude připoč- novat i opravám výtluků, dlažby, povrchů 
tena i výměna oken a dveří za 840 tisíc ko- chodníků, výměnám obrubníků, opravám 
run. Pomyslnou druhou příčku na stupnici kanalizací nebo korekcím komunikací po 
nákladnosti pak obsadí oprava povrchu ko- přívalových deštích.                                  (ah)

Měsíc červen přinesl kromě vrtochů 
počasí také mnoho činností pro naši jed-
notku. Během června se jednotka zapojila 
svou účastí na konání dětských dnů ve 
Františkově nad Ploučnicí a v našem městě, 
kde kromě ukázek zásahů při autonehodě 
připravila pro naše nejmenší příznivce i 
mnoho zajímavých soutěží o ceny. Dále byl v 
rámci Benešovského slunovratu uspořádán 
v naší zbrojnici den otevřených dveří, kde se 
návštěvníci mohli seznámit s výstrojí a tech-
nikou včetně nového zásahového vozu CAS 
20 Scania a také měli možnost si prohléd-
nout výstavu modelů hasičských vozů v pro-
storách učebny jednotky. Mimo kulturních 
činností zahájilo i naše sportovní družstvo 
sezónu v podobě účasti na soutěžích v Bo-
leticích nad Labem kde se umístilo na velmi 
pěkném druhém místě a v našem městě kde 
obsadila družstva druhé a sedmé místo.

Vladimír Žákovič 
SDH Benešov nad Ploučnicí

SLEDUJTE NA WEBU MĚSTA NOVOU SEKCI:
KOMUNITNÍ PLÁNOVÁNÍ MĚSTA BENEŠOVA NAD PLOUČNICÍ 

Můžete zde připomínkovat 1. návrh komunitního plánu péče města.
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jak správně třídit BENEŠOV NAD PLOUČNICÍ OBJEKTIVY FOTOAPARÁTŮ

SLEDUJETE DĚNÍ VE MĚSTĚ PROSTŘEDNICTVÍM VIDEOKANÁLU?
PODÍVEJTE SE NA REPORTÁŽE PŘES MOBIL NAČTENÍM QR KÓDŮ

Benešovský slunovrat Den s Benarem

Workoutové hřiště Benešovská mažoretka

JAK SPRÁVNĚ TŘÍDIT?
DO PYTLŮ PATŘÍ POUZE 

TYTO VYTŘÍDĚNÉ ODPADY:

PAPÍR → 
noviny, časopisy, katalogy, sešity, knihy, 
kartón, lepenka, kancelářský papír
NEPATŘÍ SEM:
MASTNÝ, VOSKOVYNÝ A MOKRÝ PAPÍR!

NÁPOJOVÉ KARTONY → 
rozstřižené a vymyté kartony od mléka a 
džusů

TEXTIL → 
pletené výrobky z přírodních materiálů – 
bez knoflíků, spon a zipů
NEPATŘÍ SEM:
SYNTETICKÉ MATERIÁLY A ZNEČIŠTĚNÝ 
TEXTIL!

LAHVOVÉ SKLO
NEPATŘÍ SEM:
KERAMIKA, PORCELÁN, LAHVE OD 
CHEMIKÁLIÍ, A SKLENĚNÉ STŘEPY!

PLASTY → 
PET lahve od nápojů – vždy sešlápnuté, vč. 
etiket a víček
OSTATNÍ plasty – igelitové folie, sáčky a 
igelit. nákupní tašky, plastové lahve, 
kelímky od jogurtů apod. 
NEPATŘÍ SEM:
MASTNÉ A ZAŠPINĚNÉ PLASTY A NÁDOBY 
OD CHEMIKÁLIÍ! 

POLYSTYREN → 
polystyren od bílého zboží a stavebně 
izolační
NEPATŘÍ SEM:
MASTNÝ A ZAŠPINĚNÝ POLYSTYREN!

KOVY → 
drobné kovové předměty, uzávěry a obaly
NEPATŘÍ SEM:
PLECHOVKY OD BAREV A CHEMIKÁLIÍ! 

!!! DO PYTLE PATŘÍ VŽDY JEDEN DRUH 
ODPADU !!! 

DĚKUJEME, ŽE TŘÍDÍTE

svoz bioodpadu

ČERVENEC
 12. a 26. 7.

SRPEN
9. a 23. 8.

ZÁŘÍ
6. a 20. 9.

Beneficium Civitas připravuje na pod- pěkné a pohodové období prázdnin i do-
zim letošního roku výstavu fotografií o Be- volených, a všem, kteří rádi fotografují, hez-
nešově nad Ploučnicí a jeho okolí. Této výs- ké snímky, s kterými budou spokojeni.
tavy se mohou zúčastnit všichni z našeho Ota Dračka 
města, kteří projeví zájem ukázat své fo-  předseda spolku Beneficium Civitas
tografické úlovky z Benešovska (stavby, pří-
roda, život, neobvyklé pohledy atd.). Zá-
jemci o zapojení svými snímky do expozice, 
přihlaste se co nejdříve zasláním kontaktu 
na sebe a to na adresu Beneficium Civitas, 
z.s., Zámecká 51, 407 22 Benešov nad 
Ploučnicí.

Náš spolek přeje všem občanům města 
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MĚSTO PŘIVÍTALO NOVÉ OBČÁNKY
státní zámek

Dne 21. 5. 2016 pořádal SPOZ  vítání sy Mgr. Zdeňka Černá tentokrát se svými 
občánků do života našeho města. Ke předškolačkami z Klubíčka. Pásmo bás-
slavnostnímu aktu se dostavily rodiny niček a písniček krásně přednesly a za-
těchto miminek: zpívaly děvčátka: Anička Šimková, Káťa 

Sukovatá, Leilinka Pearse, Anička Půlpá-
Klaudie  Berkyové nová, Kristýnka Štechmüllerová, Emička 
Anny  Dubské Takáčová. Jejich vystoupení bylo tak bez-
Jana  Makovc prostřední, že se jim podařilo rozplakat i 
Aleše Novotného svoji paní učitelku Černou.
Laury  Novotné Všechna miminka dostala dárečky 
Valérie  Svejkovské jako upomínku na tento den.
Jana  Kasla Další obřad vítání občánků plánuje-
Matyáše  Bratiníka me na podzim roku 2016. 
Kryštofa  Švarce Vítání občánků má v našem městě 

svou tradici, jsme tomu rádi a těšíme se 
Slavnostním projevem nové občán- na vás u příležitosti dalších setkání. 

ky přivítal starosta města Filip Ušák, za 
přítomnosti matrikářek Mgr. Zdeňky Věra Erlebachová
Čvančarové, vedoucí HS a Věry Erleba- matrikářka
chové. Celý obřad doprovázela na kláve-

e

ZÁMEK ODMĚŇOVAL 
ZA SAMÉ JEDNIČKY

Více než stovka jedničkářů pozvala ve 
čtvrtek 30. června do zámku v Benešově 
nad Ploučnicí své rodiče či prarodiče. Do-
hromady tak v rámci akce s názvem Za jed-
ničky do zámku zdarma zavítalo do bene-
šovského zámku tři stovky lidí. „Školáci se 
nám přišli pochlubit svým vysvědčením, 
kromě prohlídky zdarma jsme pro ně na-
chystali i malé sladké překvapení,“ pozna-
menal kastelán Zdeněk Henig.

Pro děti, které se nemohly pochlubit sa-
mými jedničkami, připravil zámek ve spo-
lupráci s městem Benešov nad Ploučnicí di-
vadelní pohádku v podání Divadélka Ulič-
ník. „Chápeme, že ne všichni školáci dosá-
hnou na samé jedničky a proto jsme se 
rozhodli, že odměníme všechny děti. Diva-
delní sál, který se nachází v Horním zámku, 
byl téměř plný a děti se podle všeho velice 
dobře bavily,“ dodal kastelán.

Letní prázdniny už tradičně na zámku v 
Benešově nad Ploučnicí patřit dětem.  Ty se 
mohou těšit nejen na „Noční prohlídky kou-
zelného zámku”, ale také na „Noc na zámku” 
aneb „Zámeckou přespávandu”.

státní zámek - otv. doba

Dolní zámek + Volfův palác
PO - NE: 9.00 - 16.30 h

Horní zámek
PO - NE: 9.00 - 17.00 h

Dolní zámek + Volfův palác + Horní zámek
PO - NE: 9.00 - 16.00 h
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státní zámek THUNOVÉ SE VRÁTILI DO BENEŠOVA A OŽÍVAJÍ
NOC NA ZÁMKU NENÍ 

JEN PRO ODVÁŽNÉ
Ještě dvakrát budou moci děti o letních 

prázdninách strávit noc na zámku v Bene-
šově nad Ploučnicí. „Stejně jako v minulých 
letech bude pro děti přichystán bohatý pro-
gram plný překvapení i ponaučení,“ řekl 
kastelán benešovského zámku Zdeněk 
Henig. Nebude chybět ani noční prohlídka 
zámku a jeho okolí.

Děti ve věku od 5 do 12 let budou moci 
na zámku přespat hned ve třech termínech. 
První "Noc na zámku aneb zámecká přespá-
vanda" se uskuteční z pátku 29. na 30. čer-
vence a poslední přespávanda bude z 26. na 
27. srpna.

Na akci je nutné děti předem objednat, 
jelikož kapacita je omezená. „Nebude chy-
bět ani opékání zámeckých buřtů či po-
hádka O Hanušovi, tedy o našem zámeckém 
strašidle. Jde o večer plný dobrodružství a 
netradičních zážitků,“ dodal kastelán. Akci 
připravil zámek ve spolupráci s benešovs-
kým Centrem dětí a mládeže.

Cena za jednoho nocležníka je 150 Kč. 
Děti budou mít kromě přespání a bohatého 
programu, zajištěno po celou dobu akce 
také občerstvení a pití. Nutným vybavením 
je vlastní karimatka, spacák a baterka.

Bližší informace a objednávky mohou 
rodiče získat na tel. +420 724 663 548, +420 
412 586 795 nebo na e-mailu:
hlinkova.michaela@npu.cz.

Trpělivé ruce restaurátorek Milady to, že postupy čištění by neměli zkoušet na 
Stroblové a Stanislavy Chlumské uvedly v obrazech ve svých domácnostech. Obrazy 
život plátna s portréty příslušníků rodů čistíme od nečistot a prachu mokrou i su-
Thunů. Obrazy se vrátily na Státní zámek chou cestou a volba správného postupu vy-
Benešov nad Ploučnicí ke konci loňského žaduje odborné znalosti,“ vysvětlila Milada 
roku. „Jedná se o portréty příslušníků kláš- Stroblová, odbornice s téměř čtyřicetiletou 
terecké větve, tedy těch Thunů, kteří v mi- praxí.
nulosti obývali i naše zámky. Obrazy byly Restaurátorky pracovaly v Benešově 
doposud uskladněny v nevyhovujících pod- nad Ploučnicí do poloviny měsíce června. S 
mínkách na zámku v Krásném Dvoře,“ řekl největší pravděpodobností ale budou mu-
kastelán Státního zámku Benešov nad set svoji návštěvu zopakovat. „Obrazů je 
Ploučnicí Zdeněk Henig. mnoho, navíc je nutné odborně ošetřit i rá-

Pod ruce odbornic mohli nahlédnout i my,“ podotkl kastelán. Přesný termín, kdy se 
samotní návštěvníci zámku. Provizorní res- provizorní restaurátorské dílny v Benešově 

taurátorská dílna totiž byla znovu otevřou, však není ještě jistý. 
umístěna v Horním zámku. 
„Rády jsme lidem vysvětlo- Michaela Hlinková
vali, co a jak s obrazy děláme. Státní zámek Benešov nad Ploučnicí
Upozorňovali jsme však na 

Z HISTORIE města OČIMA VLADIMÍRA ŠEFLA

U radostného výčepu - Českolipská 282, hostinec a řeznictví 

Emil Redlich byl majitelem hostince a významného řeznictví „ Zur 
Frohschenke“, které se nacházelo v městské části Neustadt, č.p.282. Budova 
panu Redlichovi nepatřila hned. Ještě před první světovou válkou se zde 
vystřídalo několik majitelů (taktéž řezníků a hospodských) a poté šla budova 
to správy průmyslníka Mattausche. Ten pak panu Redlichovi budovu na 
dlouhá léta pronajmul a poté i prodal.

V dubnu 1926 bylo řeznictví zatopeno při povodni, znovuobnovení pro-
vozu však netrvalo dlouho. Hostinec zde byl i za časů druhé světové války. Až 
do roku 1945 se Redlichovi také starali o kapli Nejsvětější trojice, se kterou 
jejich podnik sousedil. Po válce budova sloužila národnímu podniku Benar. 
Pořádaly se zde např. zábavy, divadla a jiná představení. Později zde vzniklo 
výpočetní středisko a nakonec generální ředitelství a.s. Benar. 

A jak se pracovalo v Redlichově řeznictví?
V pondělí byl den porážek býků a telecího dobytka. Pokud se při výběru 

zvíře chovalo agresivně, bylo za pomoci dvou tovaryšů odvedeno zpátky k 
sedlákovi. Zvířata, která byla vhodná pro porážku, mašírovala společně s 
pomocníky pravidelně mezi čtvrtou a půl pátou hodinou ranní za pomoci 
provazů a "pout" z textilu k řeznictví, rovnou na porážku.                       ...str. 7
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V dílně byl býk zafixován pomocí 

"železného prstenu" a výstřelem usmrcen. 
Vykuchán, rozdělen na půlku a pak na 
čtvrtiny. S telaty to byla stejná operace. Po-
té byl zavolán veterinář, který si prohlédnul 
vnitřnosti zvířete a na základě jeho - vět-
šinou kladného verdiktu, byly naporcované 
kusy převezeny do chladírny.

Chladírna byla každou zimu naplněna 
přírodním ledem, který se doloval z tak-
zvaného žabího rybníku, ležícího hned ve-
dle řeznictví.

V úterý byla pravidelná porážka prasat - 
vždy 5 až 7 kousků.

Prasata většinou přiváželi hospodáři 
sami přímo k řeznictví, kde byla hned po-
ražena a rozdělena na polovinu. Poté rychle 
odnesena do chladírny a pověšena na háky. 

vídeňské párky, vuřty, bílá a červená tla- řené maso, okurku, ředkvičku atd. Hospoda Střeva byla vyprázdněna, obrácena, umyta 
čenka, vařená a uzená šunka a mnohé další. byla známá také i pro svoje ořechové dorty.a poté se umístila do solného roztoku. Tím 
Třeba šunka od kosti: ta byla nejprve na- V sobotu byl pro zaměstnance řeznictví byla připravena k dalšímu využití.
solená, poté přišla do dubového sudu a po poměrně klid. Vykosťovalo se maso na seka-Středa a čtvrtek se nesly ve znamení 
určité době byla uvařena, zavěšena a při- nou, krájela se slanina, udilo se …příprav a vaření.
pravena k prodeji. Taková šunka byla tehdy Hosté si zde mohli nechat vyčistit své Připravovaly se vnitřnosti a maso, které 
velikou specialitou - bez užití chemických lá- kolo - zvykem bylo pak dát za to učedníkovi se mlelo ve strojích, okořenil šéfkuchař o-
tek a různých "urychlovačů". jednu korunu. Pan Redlich navíc nechal pro sobně. Takhle se vytvářely játrové paštiky, 

Další oblíbenou specialitou byla sekaná. blaho hostů postavit kuželník - a stejně tak jelita, klobásy a vše se pak vařilo v kotlících. 
Její maso bylo ochucené bylinkami, vložené jako u kol, byli k ruce učni, kteří hostům Musel se dát veliký pozor na to, aby střívka 
na pánev pokrytou pupkem z telete a takto kuželky stavěli. V té době se takhle dobře nepraskla. Uvařené klobásy byly naloženy 
zabalené bylo vloženo do pece a upečeno vydělávalo kapesné.do studené vody, kde se ochladily, a poté 
dozlatova. Sekaná byla často prodávána pří-byly vyvěšeny na policích, krásně vedle sebe 
mo u silnice paní Redlichovou, která ji zalí-v řadách.
vala vynikající omáčkou z jejich restaurace. Nejčastěji při vaření praskaly párky. Ty, 
Jako příloha postačil chléb. V restauraci bylo kterým se to stalo, našly uplatnění v po-
možné si k této lahůdce dokoupit točené pulární párkovo-klobásové polévce :)
pivo. V nabídce bylo pivo z Verneřic, Vel-V ten den už přicházeli lidé ze sou-
kého Března a samozřejmě i z Benešova. sedství, aby jim v řeznictví naplnili hrnce a 
Oblíbenou pochoutkou hostů byly obložené džbány levnou a dobrou polévkou. Někdo 
chleby, jež byly známé široko daleko.dal korunu, někdo jen poděkoval.

Vytvářeli se z čerstvého selského chleba Stav budovy bývalého řeznictví z roku 2014 V pátek přišly na řadu další lahůdky: 
s pěkně sázenou oblohou. Šlo o šunku, va- - Českolipská 282.roztíratelný Braunschweiger, uzené klobásy, 

Z HISTORIE města OČIMA VLADIMÍRA ŠEFLA

Poslední benešovský provazník Josef Fiedler 
Provazník Josef Fiedler měl sídlo na sely být po této dráze několikrát zpětně 

náměstí v domě č.p. 7 (ve třicátých letech omotány. A z těchto šňůr se pak dále vy-
20.st. zde byl i obchod s rybami). Byl jedním tvářely provazy. Při výrobě provazů pomá-
z posledních zástupců prastarého řemesla hal panu Fiedlerovi i jeho syn Franz, který se 
provaznictví nejen v Benešově nad Plouč- hodil především na otáčení kol napojených 
nicí, ale i v širokém okolí a díky své dobré na převody.
práci byl znám i daleko v alpských zemích. S delšími provazy se muselo jít až k Dol- nástroje. K panu Fiedlerovi si Benešovští 

Býti provazníkem, to byla především ním Habarticím do prostoru poblíž Bende- chodili prohlížet jeho vlastnoručně vyřezá-
velmi namáhavá ruční práce. A pan Fiedler, lovy pily. Tam bylo k dispozici zhruba 100 vaný pohyblivý a osvětlený betlém. Při 
díky svému umu, zvládnul v podstatě veške- metrů pro výrobu náročnějších a delších několika příležitostech zahrál či zafoukal na 
rý představitelný sortiment - od šňůr na prá- lan. helikon. Pod tím ohromným nástrojem 
dlo až po horolezecká lana. Pan Fiedler byl podle vyprávění vzrů- vždycky doslova zmizel. S houslemi prý měl 

Od vchodových dveří domu až k zadní- stem malý muž, ovšem v očích jeho blízkých naopak potíže - díky jeho těžkým a poniče-
mu nároží zahrady vedla jakási dálnice z růz- byl spíše mužem velikým. Kromě svého ře- ným rukám. Byl skvělým amatérským malí-
ných lan. Tenhle asi 50 metrů dlouhý pros- mesla prý uměl výborně kreslit a malovat, řem. Maloval prý například krásné akvarely 
tor byl plný konopných provázků, které mu- vyřezávat ze dřeva a hrát na různé hudební vojáků z devatenáctého století.
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základní škola benešov nad Ploučnicí

ČERVEN 2016 - DEN DĚTÍ, ŠKOLY V PŘÍRODĚ, SLAVNOSTNÍ VYŘAZOVÁNÍ
Měsíc červen zahájily oslavy Dne dětí, 

které si pro své mladší kamarády připravili 
žáci 7. tříd a 9. tříd. Žáci ze 7. A se svou třídní 
Mgr. Š. Leknerovou si připravili letošní Den 
dětí pro děti z 1. stupně již den před vlast-
ním svátkem. Děti si v parku pod Bílou ško-
lou mohly vyzkoušet 12 tradičních i netra-
dičních disciplín jako např. skákání v pytli, 
chytání rybiček, chození na chůdách či há-
dání předmětů se zavázanýma očima. Na 
závěr plnily jeden bonusový úkol, měly najít 
nakreslenou paní učitelkou a po jeho splně-
ní se pak rozjela diskotéka na parkovišti, 
kterou po ně připravil pan Josef Bříško. 
Protože na Den dětí počasí jako v poslední 
době moc nepřálo, tak jeho oslava pro děti z 

ly na trička, poznávaly české klasické pohád- V rámci environmentálního vzdělávání mateřské školy proběhla v prostorách „vel-
ky, hledaly poklad ukrytý v Lesním divadle a usiluje naše škola o maximální zapojení žá-ké“ školy, pro ně si soutěže a úkoly připravili 
prožily spoustu dobrodružných chvil. Na ků do aktivit, kterými mohou sami ovlivnit žáci obou devátých tříd. Děti z mateřské 
slzičky a stesk po rodičích nebyl čas a tak si udržitelný rozvoj životního prostředí. Jed-školy plnily podobné úkoly jako děti z I. 
školy v přírodě všichni moc užili a odnesli si nou z takových činností je třídění odpadu, stupně a všechny si s jejich plněním úspěšně 
domů spoustu zážitků a těší se na podobné ve které jsou nastavena velmi přísná pra-poradily a tak si každý odnesl malý dárek. 
akce v novém školním roce. vidla. Celoškolní projekt, zaměřený na třídě-Oslavy dětského dne se vydařily a všichni si 

Ve středu 8. června 2016 válčili v tělo- ní odpadů se konal pod patronací místosta-je pořádně užili. Hned ve čtvrtek 2. června 
cvičně školy husité. V tělocvičně žáky při- rosty města, jenž také zajistil pro vítěze vý-2016 se konalo v aule budovy Nova setkání s 
vítala replika husitského válečného vozu v hru v podobě návštěvy Lezeckého centra v budoucími prvňáčky a jejich rodiči. Žáci ze 4. 
původní velikosti, zbraně používané v tom- Jablonci nad Nisou. V soutěži si nejlépe vedli B si pro ně připravili pohádku Rozum a 
to historickém období, ale také rytíř v plné žáci 5. B, hned za nimi se umístila 5. A a na 3. Štěstí. Děti se dívaly s velkým zaujetím a 
plátové zbroji nebo lehký husitský běžný pě- místě žáci 6. A. Ve škole proběhl také tradič-odměnily herce potleskem. Rodičům i dě-
ší bojovník polních obcí. Žáci se tak nenásil- ní týden sběru papíru, ve kterém byly nej-tem se pak představily jejich budoucí paní 
nou a zábavnou, a jejich věku přístupnou lepší třídy - na budově Bílá - třída 2. A, na bu-učitelky, které sdělily rodičům předběžné 
formou seznámili s dobovým oblečením, dově Nova přinesli nejvíc papíru žáci 5. C. informace k zahájení příštího školního roku. 
zbraněmi, ale také taktikou klasického feu- Druhá polovina června patří také exkur-V pondělí 20. června 2016 pak přišly děti z 
dálního vojska nebo husitskou taktikou ve- zím a školním výletům, ale také již tradiční MŠ ještě jednou - žáci z obou 6. tříd si pro 
dení boje, které jim představili zástupci akci - Dni talentů nebo tvůrčím dílnám, ně, ale také pro své mladší spolužáky, při-
umělecké agentury Pernštejni v rámci cyklu projektovému dni, do kterého byli zapojeni pravili v hodinách hudební výchovy hudeb-
Návraty do historie. žáci z budovy Nova. Ty letošní byly z velké ní pohádky - O dvanácti měsíčkách a Šípko-

části zaměřené na sportovní aktivity - fot-vou Růženku ze známé filmové pohádky Tři 
bal, florbal pro chlapce i dívky, sportovní bratři. Také je děti odměnily velkým potles-
gymnastiku, tenis nebo tanec, ale také na kem.
tradiční výtvarné tvoření, úpravu fotografií, Na začátku června se uskutečnily také 
vaření, čtenářskou gramotnost, autoškolu, dvě poslední školy v přírodě - týden od 6. do 
kterou pro žáky 9. tříd připravil pan Bohumil 10. 6. v Jiřetíně pod Jedlovou si užili žáci 
Chour, ale nově také na mikroskopování v obou 4. tříd, kteří se jako poutníci se vydali s 
přírodovědné učebně. Každý si mohl vybrat patronem Tolštejnského panství loupežní-
to, co ho baví a strávit tak den tím, co ho za-kem Vildou za pokladem a sbírali do van-
jímá. Poděkování patří všem organizátorům drovního mini pasu razítka, za která na konci 
z řad žáků, ale také všem pedagogům a ex-pobytu získali dekret Tolštejnského panství. 
terním spolupracovníkům, kteří v dílnách se Úkoly, které žáci v průběhu školy v přírodě 

Na svém 8. jednání se sešla také školská žáky pracovali. plnili, byly různé: naučili se orientovat podle 
rada, která projednala aktuální informace z V úterý 23. června 2016 hostila aula ško-mapy a buzoly, nabatikovali si tričko, pozná-
činnosti školy a schválila slovní hodnocení. ly děti z mateřské školy, které se chystají po vali luční byliny, hledali v textu odpovědi 

V pátek 17. června 2016 měla naše škola prázdninách zahájit školní docházku. Učitel-týkající se míst, která navštívili, zpívali písně 
své reprezentanty na soutěži Cadetcar v ky MŠ připravily s dětmi velkolepé předsta-u táboráku, účastnili se pyžamové party, 
Praze, v soutěži určené na podporu poly- vení, inspirované oslavami významného překonávali překážky v lanovém parku a 
technického vzdělávání žáků a studentů. výročí Karla IV. Do zaplněné auly tak na-podobně. Jejich mladší spolužáci - děti z 
Školu letos reprezentovala dvě družstva os- stoupili králové, princové, rytíři, královny a přípravky a žáci 1. A - si svou první školu v 
máků a jednomu týmu se podařilo v soutěži princezny. Všechny děti předvedly úchvat-přírodě užívali v prodlouženém víkendu ve 
vybojovat velmi pěkné 2. místo. Blahopřeje- né představení, v jehož závěru byly „ošerpo-Sloupu v Čechách. Jejich pobyt byl motivo-
me. vány“ a obdržely malý dárek a pamětní list. ván cestou za pohádkou, kdy si děti malova-

4. třídy ve škole v přírodě4. třídy ve škole v přírodě
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Mnozí přihlížející se neubránili slzám. Velké 
poděkování patří učitelkám mateřské školy 
za nádherný zážitek a ukázkovou přípravu 
dětí.

Hudební sál Horního zámku v Benešově 
nad Ploučnicí se ve středu 29. června 2016 
stal svědkem tradičního slavnostního vyřa-
zování vycházejících žáků základní školy v 
Benešově nad Ploučnicí. Se školní docház-
kou se za přítomnosti starosty města pana 
Filipa Ušáka, místostarosty pana Petra Jan-
sy, rodičů, prarodičů a pedagogů školy roz-
loučilo 40 vycházejících žáků dvou devátých 
tříd a žáků speciální třídy. Z rukou třídních 
učitelů - Mgr. Věry Kopecké, Mgr. M. Zá-
kravské a Mgr. M. Miky převzali vycházející 
žáci závěrečné vysvědčení své školní do-
cházky a pamětní list, od starosty města ob-
drželi žáci drobný dárek. Sladkou odměnu 

toho 96 se samými jedničkami. Ale bohužel nádherných akcí, za kterými byla vidět láska převzaly od ředitelky školy - B. Janotová (9. 
také 22 žáků neprospělo, někteří z nich bu- k práci s dětmi. V příštím školním roce čeká A), D. Malá a T. Pastorová (9. B), které po-
dou na konci srpna konat opravné zkoušky. pedagogy zahájení inkluzivního vzdělávání vinnou školní docházku ukončily s vyzname-
Průměrně zameškali naši žáci 68,6 hodiny. a několik projektů, na kterých bude vedení náním. Poděkování za příjemné prostředí a 
Povinnou školní docházku ukončilo 44 žáků, školy pracovat v prázdninových měsících.pomoc při organizaci patří PhDr. Z. Henigovi 
na víceleté gymnázium odchází 5 žáků. Informace o úředních hodinách školy o a pracovníkům benešovského zámku a za 

Na závěrečné poradě vyslechli všichni letních prázdninách a informace a fotogra-ozvučení a hudební doprovod panu J. Bříš-
zaměstnanci od ředitelky školy slova díků za fie ze života školky a školy na:kovi. 
zvládnutí nelehké práce, za příjemné klima  www.zsbnpl.cz.Měsíc červen – poslední měsíc školního 
ve škole, za profesionalitu a nezměrné úsilí, Všem dětem i žákům nádherné prázd-roku je ale především měsícem závěrečné-
které všichni v letošním školním roce vy- niny a dospělým příjemnou dovolenou. No-ho hodnocení práce žáků, měsícem hodno-
naložili. Škola realizovala letos dva projekty, vý školní rok bude zahájen ve čtvrtek 1. září cení jejich výsledků za celý školní rok. Tak 
na které získala dotaci milion korun, z 2016. trocha závěrečné statistiky - ze 477 žáků má 
iniciativy pedagogů se konalo množství Mgr. M. Šmídová242 žáků vysvědčení s vyznamenáním, z 

VÍTĚZOVÉ SOUTĚŽE SI UŽILI ZÁŽITKOVÝ DEN
V rámci environmentálního vzdělávání maximálně věnovali.

usiluje benešovská škola o maximální za- Bc. Lenka Řadová
pojení žáků do aktivit, kterými mohou sami 
ovlivnit udržitelný rozvoj životního prostře-
dí. Jednou z takových činností je třídění od-
padu. Celoškolní projekt, zaměřený na tří-
dění odpadů se konal pod patronací místo-
starosty města, jenž také zajistil pro vítěze 
výhru v podobě návštěvy Lezeckého centra 
v Jablonci nad Nisou. Škola nastavila pro své 
žáky velmi přísná pravidla, zaměřující se 
především na kvalitu třídění odpadů.

Celoškolní soutěž ve třídění odpadu 
vyhráli žáci V. B. Odměnu v Lezeckém centru 
Makak climbing s.r.o. v Jablonci nad Nisou si 
pořádně užili. V aréně si mohli pod vedením 
zkušených instruktorů vyzkoušet některé z 
88 výstupových linií. Po vyčerpávajícím le-
zení měly děti připravený výborný oběd. Na 
závěr dne se děti osvěžily v Mšenské pře-
hradě.

Touto cestou bychom chtěli poděkovat, 
firmě Rock Empire, s.r.o. a panu místosta-
rostovi Petru Jansovi, kteří celou soutěž 
sponzorovali a umožnili nám parádní zážit-
kový výlet. Poděkování patří i zaměstnan-
cům Lezecké arény Makak, kteří se dětem 

Třídní učitelky prvních tříd 2016/2017:

Mgr. Jana Soorová, Mgr. Martina 
Ondrejkovičová, Mgr. Martina Rejmanová
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poděkování 14. ROČNÍK AUTORSKÉHO ČTENÍ KRAVATOVÁNÍ
Touto cestou bych ráda poděkovala 

všem organizacím, které se podílely na pro-
gramu Benešovského slunovratu. Přede-
vším pak Vlastíkovi Krejčímu za sestavení 
choreografie na zahájení slavností, do které 
se zapojily všechny děti z TK Respect a Klu-
bíčka. Dále pak Mgr. Zdeňce Černé za 
vystoupení Klubíčka, celému TK Respect, 
mažoretkám od Mgr. Jiřiny Růžičkové a sbo-
ru dobrovolných hasičů za program pro 
všechny věkové kategorie, který připravili u 
hasičské zbrojnice.
 

Pavla Klomfarová
Odbor kultury

Po performanci Kravatování, která se ství 2x vypáleno Husity.
stala na zahájení již pravidlem, navázala Plzeňsko-pražská skupina OBEC /Ondra 
dcera Lucie čtením s několika novými Vavrečka, Marie Ladrová, Natálie Hošková/, 
současnými básněmi s hlubším podtextem. představila projekt BZUK II. Ve složení ky-
Jakub K. Chadima nezklamal, přečetl seriál tara, bicí a to nejzajímavější Marie hrála na 
humoristických až divadelně přednesených teremin. Zvědavost nám nedala, abychom si 
událostí od historie komunismu až po nástroj nevyzkoušeli. Na závěr k našemu 
současnost. Jan Walda Valík nyní už Pražák překvapení bravurně zahrála státní hymnu. 
tzv. dal sérii zhudebněných starších a Nástroj mi nebyl cizí, viděli jsme jej s dcerou 
nových textů. Vždy slyším v jeho produkci v divadelní hře Dejvického divadla se stej-
KRYLOVSKÝ rif… mně tak blízký. Děčínský nojmenným názvem TEREMIN /nástroj vy-
Radek Kolínský přečetl kriticky zaměřené nalezl Teremin z Ruska. Roku 1900 plnil při 
povídky. Mimo jiné pořádá koncerty a koncertech v USA stadióny/. 
glosuje děčínský kulturní život. Teprve Martin Tomášek zastupoval Teplický 
patnáctiletá Tereza Kozová z Prahy zahrála ŠLAUCH 2000. Na stoly seřazené za sebou 
pár převzatých písní, což se vymykalo akci, rozložil skládačku knihy, v které zpracoval 
protože nešlo o vlastní tvorbu… Uvidíme, performance 1996-2004 textem, fotogra-
uslyšíme její růst? Překvapením byl přednes fiemi a technickou kresbou. Eduard Vacek 
Milana Urzy také z Prahy, který uvedl po- představil komunistického satiru Evžena 
vídku o legračním generačním až konfron- Seyčka, který publikoval např. v Dikobrazu 
tačním přístupu mezi otcem a synem, kdy /série obrazů/.
jsou oba hudebníci. Je také členem hudební Z hostů bych ozřejmil partu z Děčína s 
skupiny PRVNÍ HOŘE /avantgardní punkový Radkem Fridrichem nositelem literární ceny 
kabaret/. Poslední jeho kniha nese název Magnesia Litera. Na stole místo pro mik-
Jeremiášův špek. rofon dominoval stojatý objekt z mosazi co-

Po jedné přestávce jsem ozřejmil No- by totem, kam jsem zakomponoval odlitek 
sorožíka Královského tzn. kachno-kapro- nosu z olovo-cínu. Letošní cenu odlitek 
krůtá-ž, sestaveného z kostí těchto živo- mého nosu a certifikát Máš na to nos získala 
čichů. Představil jsem ho poprvé letos na skupina OBEC. 
autorském čtení Šlauchu v Teplicích v di- Děkujeme za hojnou účast, přestože se 
vadelní kavárně. Tam mi bylo řečeno paní hrál fotbal a zvlášť rodině Bergmanů.
profesorkou přírodních věd, že kdyby za ní Performance TERČ divadla GILOTINA 
přišli studenti, že to našli v lese… uvěří =OPONA je přeložena na 10. září v rámci 
tomu, že existuje. Tentokrát jsem ho před- Mariánské pouti. 
stavil na Kravatování s básní a fabulací saha-
jící do roku 1420, kdy bylo benešovské pan- Leornado Pěkněnič Virtuál 

MUDr. Vendula Pilecká 
gynekologická ambulance

Benešov nad Ploučnicí
ordinační doba:
pondělí 7 - 14

úterý 7 - 13
středa 8 - 13 

ultrazvuková vyšetření, dle objednání
čtvrtek 12 - 18

pátek 8 - 12 
přítomna pouze sestra

K vyšetření je třeba se objednat na telefon-
ním čísle 606 590 060. 
Webové stránky:

www.gynekolog.cz/pilecka 
E-mailová adresa:

gynekologiebenesov@seznam.cz.

Akutní případy budou ošetřeny na počátku 
ordinační doby. Ordinace přijímá nové pa-
cientky a zajišťuje gynekologickou péči pro 
děti a dorost.

gynekologie

příjem inzerce

Osobně na MěÚ Benešov nad Ploučnicí - 
podatelna nebo na e-mailu:   

na e-mailu: urad@benesovnpl.cz

ProblemReport je aplikace na webu 
města, která slouží k hlášení závad na území 
měst a obcí. Můžete nahlásit například 
nefunkční veřejné osvětlení, poškozený 
městský mobiliář nebo nepořádek kolem 
kontejnerů, a přispět tak ke zkvalitnění ve-
řejného prostoru. Polohu problému upřes-
níte na mapě a hlášení doplníte fotografií. 
Služba se postará o odeslání Vašeho hlášení 
na příslušný odbor místní samosprávy, který 
má problematiku na starost.

problém report
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TENISTÉ BOJOVALI O POHÁR STAROSTY MĚSTA
akce ve městě

15. 7. od 16.00 h

Sraz Benaráků
Restaurace na koupališti 

16. 7. od 20.00 h

II. noční prohlídka kouzelného 
zámku

nutno objednat předem

22. 7.  od 21:30 

Jak básníci čekají 
na zázrak
vstupné 80,-

29. 7. od 19.00 h

Zámecká přespávanda
akce pro děti, nutno objednat předem

29. 7.  od 21:30 

Lída Baarová
vstupné 80,-

KINO: Robinson Crusoe 
na ostrově zvířátek 

 vstup: 40,-

12. 8. od 21:00  

LETNÍ KINO: Dvojníci
vstupné 70,-

LETNÍ KINO: 

LETNÍ KINO: 

30. 7. od 14.30 h

Den pro Afriku
Akci pořádá BS-Aktiv

Bližší info: 773 626 112

31. 7. od 16:00 h

30. 7. od 20.00 h

III. noční prohlídka kouzelného 
zámku

nutno objednat předem

13. 8. od 20.00 h

IV. noční prohlídka kouzelného 
zámku

nutno objednat předem

26. 8. od 19.00 h

Zámecká přespávanda
akce pro děti, nutno objednat předem

29. 8. od 20.30 h

LETNÍ KINO: Řachanda
vstupné: 70 Kč

27. 8. 

Hradozámecká noc 

Jak se již stalo tradicí, týden před městskými slavnostmi se uskutečnil tenisový turnaj 
čtyřher „O pohár starosty města“. V sobotu 11. června 2016 se na benešovských kurtech 
sešlo 13 párů tenistů. Poměřit své síly s domácími tenisty přijeli také sportovci z Děčína a z 
České Kamenice. Počasí vydrželo příznivé skoro po celý den, závěr turnaje však na chvíli pře-
rušil vydatný déšť. Naštěstí nám to dobrou náladu a zápal pro sportovní výkony nezkazilo. 
Potlesk přihlížejících diváků si zasloužili všichni účastníci. A kdo si nakonec odnesl pohár pana 
starosty? Na prvním místě se umístil Martin Štípek a Martin Podolínský, kteří ve finálovém 
duelu zdolali dvojici Rosťa Němec a Zbyněk Hrnčíř. Třetí místo vybojovali Martin Stach a Ra-
dek Provazník.                                                                                                             Radek Štecher                

Dne 11. 6. 2016 se uskutečnil závěrečný 2. Jan Vacenovský 274 bodů
turnaj k ukončení školního roku 2015-2016. 3. Simona Vacenovská 273 
Střeleckého turnaje, který byl určen pro 4. Radek Brousil 273 
dívky a chlapce ve věku 9 - 15 let se zúčast- 5. Lukáš Otta 268 
nilo 11 střelců. Do programu závodu byla 6. Ondřej Fišer 264 
začleněna střelba na sklopné a papírové 7. Barbora Brousilová 254 
terče. Závodu se zúčastnily i dvě dívky, které 8. Oskar Šimon 240 
se kvalitou střelby bez problému vyrovnaly i 9. Martin Hlobil 229 
těm nejlepším chlapcům. Při vyhodnocení 10. Ondřej Štípek 215 
výsledků muselo dojít k rozstřelu o třetí 11. Nathaniel Arnstein 202 
místo z důvodu shodného počtu bodů. Zde Střelec roku 2015 – 2016
rozhodovaly desetiny milimetru, které ur- 1. Matěj Scháněl            7314 bodů
čily třetí místo. V závěrečném programu 2. Oskar Šimon               5535 
turnaje bylo i vyhlášení „Střelce roku 2015 – 3. Lukáš Otta                   4925 
2016“.             4. Ondřej Fišer                 5529 
Výsledky střeleckého turnaje 11. 6. 2016    5 .  R a d e k   B r o u s il                           2 9 4 5               
1. Matěj Scháněl 301 bodů 6. Nathaniel Arnstein       995 

bodů
bodů
bodů
bodů
bodů
bodů
bodů
bodů
bodů

bodů
bodů
bodů
bodů

bodů

STŘELECKÝ TURNAJ PRO DĚTI UKONČIL ŠKOLNÍ ROK
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BENEŠOVSKÉ MAŽORETKY  - OHLÉDNUTÍ ZA DEVÁTOU SEZÓNOU
Benešovské mažoretky, které od letošního let trvání soutěže udržel doma zatím pouze 

roku zaštiťuje nově vzniklé Centrum dětí a jednou (v roce 2014 jej vybojovali Oldies).
mládeže, završily vystoupením na Slunovratu Soutěžilo se nejen s formacemi - některá z 
další úspěšnou sezónu. Tradičně se v domácím děvčat si pro letošní sezónu připravila i sólová 
prostředí představily všechny formace s hůlkou vystoupení či dua. Nejúspěšnějším duem se v 
se svými aktuálními choreografiemi, s nimiž skli- letošním roce stala dvojice Vanesa Strnadová a 
dily nejen u diváků, ale i u odborných porot na Eliška Sladomelová z nejstarších Ladybirds, které 
soutěžích mnoho úspěchů. se v silné konkurenci podařilo na MIA festivalu v 

V letošním roce tvořilo benešovskou základ- Mladé Boleslavi a Brandýse vybojovat postup do 
nu celkem šest týmů. Tři z nich (Babyberušky ml., mezinárodního finále, které se konalo počátkem 
Berušky a Ladybirds st.) fungovaly pod vedením června v pražské Lucerně. Ani zde se děvčata 
Jiřiny Růžičkové, o vedení dalších skupin se posta- neztratila a za perfektní výkon byla odměněna 
raly Vendula Manželová (Babyberušky st.), Mar- bronzovými medailemi. Kompletní výsledky si 
kéta Vinterová a Michaela Tarkošová (Miniberuš- můžete prohlédnout na webu:
ky) a Michaela Jiterská (Ladybirds ml.) Dohroma-  www.mazoretkybenesov.webnode.cz
dy se letos mažoretkovému sportu v Benešově Lví podíl na této úspěšné bilanci nemají jen 
věnovalo 75  děvčat ve věku od 4 do 18 let. vedoucí, trenéři a choreografové, ale také čím dál 

Během soutěžní sezóny se jednotlivé for- větší, zapálenější a hlasitější “kotel” fanoušků, 
mace zúčastnily pohárových soutěží v Děčíně, tvořený především rodiči děvčat. Takováto pod-
České Kamenici, Mladé Boleslavi, Benešově nad pora je na každé akci neuvěřitelně motivující a 
Ploučnicí, Brandýse nad Labem, České Lípě a celou skupinu ještě více stmeluje.
Duchcově. Na každé soutěži se některému týmu Osobně musím poděkovat také VŠEM ma-
podařilo vystoupat na stupně vítězů. Nejmladším minkám, které pomáhají s přípravou během jed-
Babyberuškám se nejlépe dařilo doma, kde notlivých akcí, kdy líčí, češou a hlídají děvčata. 
získaly krásné stříbrné medaile. Babyberušky Speciální poděkování si jmenovitě dovoluji vyjád-
starší si odvážely stříbro ze soutěže v České řit p. Šimkové, p. Sukovaté, p. Dereninové, p. Ko-
Kamenici. Zde se povedlo mladším Ladybirds lesové a p. Novotné za intenzivní pomoc na ně-
ukořistit krásný bronz, který pak zopakovaly také které z akcí, p. Leknerové za fotodokumentaci, p. 
v Benešově, Děčíně i České Lípě. Soutěž v České Rudolfové za výjimečnou materiální podporu 
Lípě tentokrát Benešov téměř zcela ovládl: zlato závěrečného rozloučení a Jarce Jiruškové za letoš-
vybojovala jak skupina Miniberušek, tak Berušky i ní skvělé tematické účesy nejstarších děvčat a 
starší Ladybirds. Berušky a Ladybirds st. tak několikahodinové líčení na každé soutěži. 
zopakovaly úspěch ze soutěže v Benešově, kde se S přáním krásného léta a s pohledem do 
navíc Beruškám dostalo nejvyššího ocenění v jubilejní 10. sezóny... 
podobě putovního poháru starosty, který se za 6 Jiřina Růžičková

blahopřání

Nadějný benešovský bikrosař týmu 
MSK Benešov nad Ploučnicí (prezentace 
týmu) Adam Čvančara slaví 2 velké úspěchy. 
Dne 1. 7. vybojoval 3. místo na Mistrovství 
ČR v Time trialu a den na to 2. 7. pak i 2. 
místo na Mistrovství ČR v BMX 2016 v Be-
nátkách nad Jizerou. Tímto mu ke krásnému 
umístění v závodech blahopřejeme a přeje-
me mnoho úspěchů do dalších klání.

MSK Benešov nad Ploučnicí
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FOTBAL: STARŠÍ ŽÁCI – VICEMISTŘI OKRESNÍHO PŘEBORU
Po roce nám opět skončila fotbalová sezóna. 

Tentokrát jsme absolvovali okresní přebor star-
ších žáků. Tato sezóna z našeho pohledu byla 
úspěšná jen na půl. Zvítězili jsme v okresním 
poháru starších žáků, ale bohužel jsme se stali po 
roce opět ,,pouze“ vicemistry okresního přeboru.

Začněme od začátku sezóny. Po odchodu 
Kunce na hostování a skončení Jánského jsme 
měli pouze torzo 9 stabilních hráčů. Škoda, že 
kluci v našem městě nemají větší zájem o fotbal. 
Doufali jsme, že se nám vyhnou jakákoliv zranění 
a nemoci, abychom neměli starosti se sestavou a 
s počtem hráčů.

Naše „hvězdy“ nám dělaly radost po většinu 
podzimu, kdy se nám dařilo herně i střelecky. 
Výjimkou bylo pouze domácí utkání s Českou 
Kamenicí, kdy kluci naprosto selhali a zaslouženě 
prohráli. To byla první a zároveň naše poslední 
prohra.

Byla radost se koukat na naši hru, jen nás mrzí pas doprovázený skvělou atmosférou se odehrál Podzimní část soutěže se nám vydařila jak 
poměrně malá návštěvnost na domácích utká- pouze v naší režii a po závěrečném hvizdu vypukly herně tak i výsledkově. Dokázali jsme soupeře 
ních. řádné ovace. Po děkovačce všem zúčastněným, přestřílet rozdílem třídy a kluci si to vyloženě 

Vyzkoušeli jsme si hru s „náhradním“ bran- jak fanouškům, tak soupeři, náš kapitán převzal užívali. Kaňkou bylo pouze to, že jsme dohrávali 
kářem (gólman Janovský si na tréninku přivodil trofej za titul v poháru. Po menší oslavě nás čeka-podzimní část jen s jedním hráčem na střídání, 
úraz ruky). Martin Nergl se této role ujal velko- la příprava na finálový dvojzápas o přeborníka.když bezdůvodně skončil Hamouz. Naši chlapci se 
lepě. Podařilo se mu udržet 3x čisté konto. Tím V kompletní sestavě a s nadšením jsme odjeli s tím poprali a i s touto záležitostí dokázali sou-
nám hlavně pomohl v boji o 1. příčku na půdě do Velkého Šenova k prvnímu zápasu. Než se kluci peře porazit a odčinit i prohru s Českou Kamenicí 
České Kamenice, kdy jsme domácí smázli 3:0. Od vzpamatovali a probrali, skončil poločas. Poločas na její půdě. Podzim jsme zakončili na 2. místě.
tohoto zápasu jsme kontrolovali naši konečnou 1. byl v režii domácích hráčů a naštěstí skončil jen Zimní přípravu jsme začali převážně boji v S-
příčku. Naší pozicí v tabulce jsme si opět po roce jednobrankovým mankem. Po změně stran jsme Centru v Děčíně, kde naši kluci sehráli několik 
zajistili účast v boji o přeborníka okresu. se vzchopili a začali předvádět svoji hru. Bojov-nelítostných bitev mezi sebou. Chlapcům se to 

Mezitím jsme sehráli několik utkání o okresní nost, vůle a chtíč utkání zvrátit byly vidět na zalíbilo a chodilo se pravidelně každý týden. My 
pohár starších žáků. První 2 kola jsme jasně zví- všech. Nejlepší poločas, který hoši odehráli. Sou-byli spokojeni, že po svátcích jsou alespoň v 
tězili a zajistili si postup do semifinálové části. Če- peře k ničemu nepustili a obléhali domácí bránu pohybu a naberou něco málo fyzické síly. Poté 
kal nás těžký soupeř z Velkého Šenova/Vilémova. od prvního po závěrečný hvizd. Bohužel pro nás, jsme absolvovali tréninkové jednotky pouze s mí-
Ve velmi vyrovnaném utkání, kde jsme soupeře jsme ve všech šancích selhali a odvezli si porážku čem u nohy. Běhaní po lese a po městě jsme za-
dostali do hry po našich chybách, nakonec roz- 1:0. Byl to poločas jako z říše snů, akorát bez vrhli z hlediska věku našich sportovců. Pozitivum 
hodl o našem postupu Zubčík, který se zapojil do vstřelené branky.pro nás bylo, že všichni kluci absolvovali skoro 
rozehraného zápasu po příjezdu od lékaře. Tím V domácí odvetě jsme chtěli všichni moc celou předsezónní přípravu, z čehož jsme mohli 
nám vystřelil postup do finále, kde nás opět čekal vyhrát a nedopustit opět po roce opakovaný scé-těžit v jarní fázi. V průběhu března se objevil na-
známý soupeř z České Kamenice. nář. Soupeř přijel bránit a hrát pouze na brejkové vrátilec Jánský, který se tak zapojil do našeho ta-

Finálový zápas se odehrál na hřišti v Mar- situace. Naši kluci nenavázali na nejlepší poločas, žení za 1. místem.
kvarticích, kam zavítala spousta našich fanoušků, který předvedli. Bez brankové příležitosti se vy-Na podzimní vítěznou vlnu jsme navázali vel-
kteří nás podporovali od začátku až do konce. Z hrát nedá, obzvlášť když nejsme schopni vstřelit kolepě. Na jaře jsme zvítězili ve všech 10 utkáních 
počátku utkání hrozil soupeř a my se nemohli za dva zápasy branku. Nechyběla nám bojovnost základní části a v tabulce jsme přeskočili Českou 
dostat do hry. Vyložené šance skvěle likvidoval a vůle, ale vše marně. Vstřelit branku se nám ne-Kamenici. Celkově naši kluci dokázali svého 
Janovský a měl tak velikou zásluhu na neuvěři- podařilo a v hektickém závěru, kdy na kluky každý soupeře zdolat v 17 z 18 možných zápasů. Chlapci 
telné atmosféře zápasu. Naši svěřenci se postup- pokřikoval, to prostě nezvládli. Uhráli jsme bez-dokázali svoji vyspělost a herní kvalitu, která 
ně rozstříleli a soupeři nasázeli „bůra“. Skvělý zá- brankovou remízu a po roce se nám vrátily vzpo-všechny soupeře převyšovala o několik procent. 

mínky na jediný gól, který nám chyběl k titulu ok-
resního přeborníka.

Po roce stejný scénář a nám zbyly jen oči pro 
pláč. I přesto našim chlapcům patří velký dík za 
úžasný rok a parádní podívanou!

Mužstvo: Matyáš Janovský (1), Jaromír Krejčí 
(24), Jakub Gerhard (17), Filip Štecher (4), Ondra 
Oravík (5), Martin Nergl (32), Radek Heinzel (26), 
Antonín Jánský (7), Pavel Winter (13), Jiří Zubčík 
(12). V závorce počet vstřelených branek.

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem 
zúčastněným, především rodičům a fanouškům, 
kteří nás neustále podporovali na domácí, ale i na 
venkovní půdě. Dále všem, kteří nás podporovali 
a dovolili nám se nadále rozvíjet v tom, co nás 
baví. Díky také všem soupeřům.

Děkujeme Vám všem!!!
Václav Mysliveček, Stanislav Gerhard

 Vítězové okresního poháru Vítězové okresního poháru

 Vicemistři okresního přeboru Vicemistři okresního přeboru
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nabídka práce / pozvánka...
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 pieta / ...inzerce

BrigádaBrigáda

Požadavky: 

David Erben

774 688 876 

Pro letní/podzimní sezonu 
nabízím brigádu v oblasti 

rychlého občerstvení.

věk min. 17 let; 
smysl pro týmovou práci;

časová flexibilita

Více informací na tel. 

 
nebo FB profilu

Požadavky: 

774 688 876

David Erben

vzpomínka

Dne 2. července 2016 si 
připomeneme smutné 
výročí 5 let, kdy od nás 
bez slůvka rozloučení 
odešla naše maminka 
paní HEDVIKA HENDRI-
CHOVÁ. 

Stále na ní vzpomínají 
dcery Anina a Iva s 

rodinou. 

Dne 15. července 2016 uplyne již 7 let, co 
nás opustila paní IRENKA HENDRICHOVÁ.
Kdo jí znal, ať vzpomene s námi.

Švagrová Anna a Iva

Kdo ji znal, ať 
prosím vzpomene s ná-
mi. 
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www.benesovnpl.cz

benešovský slunovrat...

Foto: Jaroslav Zeman
Více fotografií na www.benesovnpl.cz.

Foto: Jaroslav Zeman
Více fotografií na www.benesovnpl.cz.
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